



張沛松紀念中學

Chang Pui Chung Memorial School

地址：新界將軍澳運隆路 3 號
電話：27047002 傳真：26237885 電郵：cpcmail@cpc.edu.hk



<https://www.cpc.edu.hk>

2026/27 中一自行分配學位申請方法及注意事項

2026/27 Secondary 1 Discretionary Places Application Method and Important Notes

一、學校簡介 School Overview

- 學校類別：政府資助全日制文法中學
School Type: Government-funded full-time grammar school
- 上課時間：每循環週上課七天，每天上課九節
Teaching Hours: Classes are held on a seven-day cycle, with nine periods each day

二、申請資格

Eligibility for Application

- 本年度小六學生
Current Primary Six students
- 學生於小五全年及小六上學期操行必須達到乙級或以上
Students must achieve a conduct grade of Level B or above for the entire Primary Five year and the first term of Primary Six

三、申請自行分配中一學位規則

Regulations for Discretionary Place Applications

根據教育局規定，申請的中學不受地區限制，但每名小六學生只可以向不多於兩所列載於《申請中一自行分配學位手冊》內的參加派位中學申請，否則，其獲得自行分配學位的機會將會被取消。

In accordance with the Education Bureau regulations, there are no geographic restrictions for the secondary school application process. However, each Primary Six student may only apply to no more than two schools listed in the "Application for Secondary 1 Discretionary Places Handbook". Failure to comply will result in the cancellation of the opportunity to obtain a discretionary place.

四、自行分配學位數目

Number of Discretionary Places Available

本校可提供申請的自行分配學位為 **40** 個。

The school offers 40 places for discretionary admission.

五、申請入學方法

Application method

方法一：親身遞交

教育局將於 2025 年 12 月向每名小六學生派發兩份「中一自行分配學位申請表」，家長請於 2026 年 1 月 2 日(星期五)至 2026 年 1 月 16 日(星期五)期間，帶同申請表(藍綠紅)及中一自行分配學位申請表親自到學校報名。(本校中一自行分配學位申請表可於辦公時間到本校校務處索取或於本校網頁下載，網址：<https://www.cpc.edu.hk/>) 地址：西貢將軍澳寶林運隆路 3 號 張沛松紀念中學

五、申請入學方法(續上頁)

Application method(Continued from previous page)

方法一：親身遞交

1. 填妥的中一入學申請表並貼妥相片（註：中一入學申請表可到一樓校務處索取或於本校網頁 www.cpc.edu.hk 下載）
2. 交回教育局「中一自行分配學位申請表」的「學校存根」、「教育局存根」及「家長存根」
3. 小五全年及小六上學期成績表影印本，並須攜帶成績表正本，以作核對，毋需提交小學推薦信。
4. 身份證影印本
5. 預備回郵信封兩個(貼上\$2.2 郵票，寫上地址及姓名)

Method 1: Submit in person

Application details: Each Primary Six student will be given two application forms for Secondary One Discretionary Places by the Education Bureau in December 2025. Parents can visit our school from January 2, 2026 (Friday) to January 16, 2026 (Friday) to submit the completed Application Form for Secondary One Discretionary Places (Education Bureau, Blue/Green/Red, school preference's copy is not needed) and the CPC application form by hand. (The Application Form for Secondary One Discretionary Places can be taken from our school office during the office hours or downloaded from our school website: <https://www.cpc.edu.hk>). School address: Chang Pui Chung Memorial School, No. 3 Wan Lung Road, Po Lam, TKO

Steps to be taken:

1. Complete the Secondary One Admission Application Form with photo attached. (Note: Secondary One Admission Application Form can be obtained from the School Office on the first floor or downloaded from our school website www.cpc.edu.hk).
2. Submit the "School's Copy", "EDB's Copy" and "Parent's Copy" of the "Secondary One Discretionary Places Application Form" to the EDB.
3. Bring photocopies of the school report for the whole year of Primary Five and the first term of Primary Six, and the original transcript must be brought for verification. There is no need to submit a recommendation letter from primary school.
4. Bring a photocopy of ID card.
5. Prepare two return envelopes (affix \$2.2 stamp, with address and name written).

或方法二：經「中一派位電子平台」申請，詳情請參閱教育局網站

Or Method 2: by Secondary School Places Allocation (SSPA) System

經「中一派位電子平台」申請，詳情請參閱教育局網站 https://www.edb.gov.hk/tc/edu-system/primary-secondary/spa-systems/secondary-spa/general-info/sspa_eplatform_parents_guide.html

By SSPA e-Platform, please refer to the EDB's website https://www.edb.gov.hk/en/edu-system/primary-secondary/spa-systems/secondary-spa/general-info/sspa_eplatform_parents_guide.html

六、索取及遞交實體表格時間

Collection and Submission of Hardcopy Forms

星期一至五：上午 9 時至下午 5 時

星期六：上午 9 時至下午 1 時

Monday to Friday: 9:00 AM to 5:00 PM

Saturday: 9:00 AM to 1:00 PM

七、甄選學生面試的準則

Selection Criteria for Student Interviews

學生在小五全年及小六上學期的學業成績 (50%)

Academic performance in Primary Five and the first term of Primary Six (50%)

學生的品行 (50%)

Student conduct (50%)

* 學校會於二月中旬以郵寄方式通知獲得面試機會的學生

The school will notify students selected for an interview by mail in mid-February.

八、中一自行分配學位收生準則

Admission Requirements

1. 學生的學業成績（小五全年及小六上學期）(30%)

Examination results (All internal examination results for Primary Five and 1st term internal examination results for Primary Six) (30%)

2. 教育局發出的「自行分配學位申請學生成績次第名單」(20%)

Rank order list from EDB (20%)

3. 學生的品行 (30%)

Conduct (30%)

4. 學生在面試時的表現 (20%)

Performance in interview (20%)

九、成績公布

Announcement of Results

自行分配學位的申請結果將於 2026 年 3 月 31 日(星期二)透過書面郵寄及電話個別通知正取學生家長其子女獲學校納入其自行分配學位正取學生名單。

The results of the discretionary place applications will be announced on March 31, 2026 (Tuesday), through written mail and phone calls to inform the parents of successful candidates that their children have been placed on the list of accepted students for discretionary places.

十、《個人資料收集聲明》

Personal Information Collection Statement

申請者所提供的資料只用作申請入學之用，只供校方有關部門或人士審閱。入學申請程序完成後，未獲取錄之申請者資料，當無須保留時，將全部予以銷毀。

All supporting documents of unsuccessful applications will be destroyed at the end of the admission exercise.

十一、其他資料 Others

學生一般會透過學位分配機制，入讀公營普通學校的中一班級。普通學校可在每一派位年度按教育局訂定的自行分配學位數目取錄中一學生，以及取錄學生以填補其他級別的空缺。學校應確保其收生條件符合現行的香港法例，包括有關平等機會的法例，如《殘疾歧視條例》及《種族歧視條例》。學校在處理收生事宜時，亦應視乎情況的需要，遵照《個人資料（私隱）條例》及／或《防止賄賂條例》辦理。

Students are usually admitted to ordinary public sector schools through the school places allocation system for Secondary One (S1). Ordinary schools may admit students to take up the discretionary places as specified by EDB in S1 during each of the allocation cycle and fill up vacancies at other levels. Schools should ensure that their admission requirements are in compliance with the laws of Hong Kong, including legislation on equal opportunities such as the Disability Discrimination Ordinance and Race Discrimination Ordinance. Schools should also comply with the Personal Data (Privacy) Ordinance and/or Prevention of Bribery Ordinance where appropriate.

課程概覽

中一至中三級

級別 / 科目	英 國 語 文	中 國 語 文	普 通 話	數 學	科 學	物 理	化 學	生 物	公 民 、 經 濟 與 社 會	中 國 歷 史	地 理	普 通 電 腦	家 政	設 計 與 科 技	視 覺 藝 術	音 樂	體 育	其他學習經歷課
中一	●	●	●	●	●	/	/	/	●	●	●	●	●	●	●	●	●	
中二	●	●	●	●	●	/	/	/	●	●	●	●	●	●	●	●	●	
中三	●	●	●	●	/	●	●	●	●	●	●	●	●	●	●	●	●	

中四至中六級 (高中課程)

高中課程分為以下三個部分，包括：

(一) 四個核心科目 (學生必須修讀)

◆ 中國語文 ◆ 英國語文 ◆ 數學 ◆ 公民與社會發展

(二) 選修科目 (中四至中六：選讀其中三科)

◆ 數學延伸部份 M2	◆ 中國歷史	◆ 旅遊與款待
◆ 生物	◆ 地理	◆ 企業、會計與財務概論
◆ 化學	◆ 經濟	◆ 資訊及通訊科技
◆ 物理	◆ 視覺藝術	◆ 設計與應用科技

(三) 其他學習經歷 (於正規課堂及課後時段進行)

◆ 音樂 ◆ 閱讀課 ◆ 活動課 ◆ 社會服務
 ◆ 體育 ◆ 德育及公民教育 ◆ 藝術發展 ◆ 與工作有關的經驗
 ◆ 生涯規劃教育

班級結構 (2025-26 年度)

初中			高中		
中一	中二	中三	中四	中五	中六
4 班	4 班	4 班	4 班	4 班	4 班